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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika,  Dobozi Gábor, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács 
László, Timár László helyi képviselık. 
Igazoltan távol maradtak: Kovács István, Karsai Attila és Bolobás Péter képviselık. 
Igazolatlanul távol maradt: Bratu Ferenc képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı,  
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens.  
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 10 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri dr. Vidákovics Béla alpolgármestert és dr. Basista Erika 
képviselıt, majd tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl.  
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Közoktatási intézkedési terv  
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás létrehozása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) TÖOSZ kérelme 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
4.) Egyebek 
 

 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:       Elıadó 
 
1.) Közoktatási intézkedési terv       Bratu László  
           polgármester 
  
Bratu László polgármester elmondja, hogy a közoktatási intézkedési tervet az oktatási normatíva 
4/12-ed részének, illetve a jövıbeni normatívák igényléséhez el kell fogadni. A Társulási Tanács 
júniusban döntött, hogy a tervet együtt készítteti el a sok egymásra épülı pont miatt. Így jelentısen 
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olcsóbb is lett, mintha minden egyes önkormányzat külön-külön készítette volna el. Sajnos az 
adatszolgáltatással gond volt. Sok önkormányzat egészen július végéig nem tett eleget ezen 
kötelezettségének, így a szakembereknek nem volt mibıl dolgozni. Ez az oka annak, hogy a terv 
elfogadására nyitva álló határidı lejárta elıtt három munkanappal kerülhetett a képviselı-testület elé 
az anyag. A szakbizottság, illetve a kistérségi oktatási bizottság már tárgyalta és jónak találta az 
anyagot, természetesen azzal a kiegészítéssel, hogy még egyszer alaposan át kell tekinteni, hogy a 
fejlesztésekben csorba ne eshessen, illetve a normatíva igénylésnek minden szempontból 
megfeleljen. 
 
Takács László képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnökhelyettese tájékoztatja a 
képviselı-testület tagjait, hogy a bizottság az anyagot áttekintette és a következıket állapította meg: 
A terv jelentıs terjedelmő és magas színvonalú. Öt év fejlesztési elképzeléseit fogja össze sok 
szempont szerint. Mivel az adatszolgáltatás akadozott, ezért célszerő még egyszer áttekinteni, hogy 
ne maradjon ki belıle semmi. A kimaradt elképzeléseket utólag pótolni szükséges, mert ez a jövıbeni 
pályázás feltétele. 
Végezetül megköszöni az anyag készítıinak a munkát. 
 
Bratu László polgármester arra kér minden intézményvezetıt, hogy szeptember 5-ig még egyszer 
tekintse át az ıt érintı részét a tervnek és jelezzék, ha módosítás iránti szükséglet merült fel! 
 
Sohajda István képviselı úgy véli, hogy az anyag szakszerően elkészített.  
Arra kéri polgármester urat, hogy a megvalósíthatóság érdekében, a kistérségi társulás elnökeként 
kistérségi szinten tegyen meg mindent a virtuális iskolák visszaszorítása érdekében. Ezekben az 
intézményekben a gyerekek nem kapnak konkrét tudást, így a szakképzettségük csak papíron van 
meg. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a jogszabályi lehetıségek között a lehetséges lépéseket 
megtette az önkormányzat, de sajnos, ha valamennyi elıírásnak megfelel, akkor a mőködési 
engedélyt ki kell adni. Most Halmajon nyitja meg egy ilyen iskola a kapuit, így azt sem tudja a 
Szakiskola, hogy szeptemberben hány gyermekre számíthat. Vilmány, Szemere és Abaújkér szintén 
helyt ad 1-1- ilyen alapítványi iskolának. Sajnos az ide járó gyerekek 10. osztályba visszakerülnek az 
encsi szakiskolába és nincs mire alapozni a szakmai tudást, hiányoznak az alapok. 
 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza:  
 

Szám:     112/ 2008. (VIII. 27.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Közoktatási intézkedési terv elfogadása 
 
A képviselı-testület megtárgyalta a Közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. tv. 85.§-a, valamint 
a Magyar Köztársaság Költségvetésérıl szóló 2007. évi CLXIX. tv. rendelkezései alapján 
elkészült közoktatási intézkedési tervet és azt a kiegészítésekkel, módosításokkal együtt 
elfogadja. 
 
Felelıs:  Jegyzı, humánágazati szakreferens, intézményvezetık 
Határid ı:  2008. szeptember 1. , illetve folyamatos 
 
 

Napirend tárgya:         Elıadó 
 
2.) A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás létrehozása   Bratu László  

          polgármester  
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Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy az elkészült tervezet alapján megyében 
szakiskolát fenntartó önkormányzatok, így a Megyei Önkormányzat, Szerencs, Sárospatak, 
Sátoraljaújhely és Encs város Önkormányzatai kötnék meg a társulási megállapodást. Ennek oka, 
hogy a szakképzési alap feletti rendelkezési jogot az iskolák elvesztették, a támogatásokat csak a 
TISZK-en keresztül kaphatják meg. Nem megkerülhetı. Nincs lehetıség a közvetlen támogatásra. A 
megállapodás és az Alapító Okirat ünnepélyes aláírására az jövı héten hétfın 10.00 órakor kerülne 
sor.  
 
Sohajda István képviselı, iskolaigazgató elmondja, hogy a fejlesztési támogatások jól jöttek az 
intézménynek, de az évek során mindig szigorították annak feltételeit. Így ezek elvesztése nem fáj 
annyira, ha a TISZK uniós pénzeket tud hozni a fejlesztésekhez. 
 
Bratu László polgármester azzal egészíti ki az elmondottakat, hogy a Társulás gesztora 
Sátoraljaújhely lenne, mint a legnagyobb intézmény fenntartója. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, a keretek adottak, azokhoz igazodni kell. Elmondja, hogy 
tudomása szerint Szerencs végül nem fogadta el a társulási megállapodást, annak ellenére, hogy 
korábban a csatlakozásról szándéknyilatkozatot tett. A képviselı-testület ott nemmel döntött. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy Szerencsen ugyanaz a probléma, mint Encsen. Azt sem 
tudják, hogy a tanévet el tudják-e indítani? Lesz-e elegendı gyerek? 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a társulási megállapodás és az alapító 
okirat tervezetét és egyhangúlag az alábbi döntést hozta: 

 
Szám:            113/2008. (VIII. 27.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás társulási   

   megállapodásának és Alapító Okiratának elfogadása.  
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta Zempléni 
Szakképzés-szervezési Társulás Társulási megállapodásának és Alapító 
Okiratának tervezetét és azokkal egyetért, a megállapodást és az Alapító 
Okiratot elfogadja.  
Felhatalmazza a polgármestert a társulási megállapodás és az Alapító Okirat 
aláírására. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. augusztus 31. 

 
 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 
3.) TÖOSZ kérelme       Bratu László  

         polgármester  
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy a TÖOSZ a Norvég Program keretében 
kíván pályázatot benyújtani az önkormányzati vezetık, képviselık, hivatali irodavezetık, jegyzık 
továbbképzésére. Az önrész biztosításához két évi tagdíj felajánlását kérik. Ez Encs esetében 
270.920.-Ft.  
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Szeles András alpolgármester támogatja a kezdeményezést tekintettel arra, hogy tulajdonképpen a 
következı évi tagdíjak megelılegezésérıl van szó, melyet az önkormányzat egyébként is megfizetne. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:            114/2008. (VIII. 27.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: TÖOSZ kérelme 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést 
megtárgyalta és a TÖOSZ kérelmének helyt adva a 2009-2010. évi tagdíjat az 
„Önkormányzati kapacitás-építési program norvég tapasztalatok alapján 2009-
2010” címő pályázati projekt önerejének biztosításához felajánlja. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a szükséges banki igazolás kiállításának 
kikérésére. 
  

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. augusztus 31. 

 
 

Napirend tárgya:          
 
4.) Egyebek     
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Hernád áradása kapcsán a vis maior számlákat a 
forráshiányos önkormányzatok kifizették és most pályázati lehetıség van azok támogatására. 
Kijelenti, hogy Fügöd településrészen elsı ízben sikerült megoldani, hogy a Hernád nem tört be a 
Petıfi út felıl a házakig. Ez abból adódik, hogy kb. 400 m-en magasították meg a töltést földdel, 
illetve homokzsákokkal. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 750m3 föld az Encs vásártéri 
depóniából került elszállításra és a védekezésben a Városgazda Kht., az Eudora Kft, a Misa Kft. és 
Bencze József vállalkozó vett részt. 
 
Szeles András alpolgármester kéri az önkormányzat köszönetének tolmácsolását a védekezésben 
részt vevık részére.  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozta: 
 

Szám:          115/2008. (VIII. 27.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Encs-Fügöd településrészen árvíz elleni védekezés 

  
 Encs Város Képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-

Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által vis maior igénybejelentést 
nyújt be. 

  
 A káresemény megnevezése: Encs-Fügöd településrészen árvíz elleni védekezés 
  
 A káresemény forrásösszetétele: 
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       adatok Ft-ban 

Megnevezés: 2008. év % 

Saját forrás 0 Ft 0 

Biztosító kártérítése 0Ft 0 

Egyéb forrás 0Ft 0 

Vis Maior igény 2.358.556 Ft 100 

Források összesen 2.358.556 Ft  

 
 A károk helyreállításának tervezett költsége 2.358.556 Ft, melynek fedezetét az 

önkormányzat nem tudja biztosítani.  
 A testület nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a 

tulajdonát képezi. 
 A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással nem 

rendelkezik. Az adott káreseményre biztosítási összeget nem igényelt. 
 Az önkormányzat más – a tulajdonában lévı – vagyontárggyal a feladatát nem 

tudja ellátni. 
 A testület a saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl szóló 2/2008. (II.26.) 

Ör. sz. költségvetési rendeletében biztosítja. 
 
 A testület felhatalmazza a polgármester az igénybejelentés benyújtására.  

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı:  pályázati kiírás szerint 

 
 

Szám:          116/2008. (VIII. 27.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Encs-Fügöd településrészen árvízi helyreállítás  

  
 Encs Város Képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-

Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által vis maior igénybejelentést 
nyújt be. 

  
 A káresemény megnevezése: Encs-Fügöd településrészen árvíz utáni helyreállítás  
  
 A káresemény forrásösszetétele: 
       adatok Ft-ban 

Megnevezés: 2008. év % 

Saját forrás 93.600 Ft 5 

Biztosító kártérítése 0Ft 0 

Egyéb forrás 0Ft 0 

Vis Maior igény 1.500.000 Ft 95 

Források összesen 1.593.600 Ft 100 

 
 A károk helyreállításának tervezett költsége 1.593.600 Ft, melynek fedezetét az 

önkormányzat nem tudja biztosítani.  
 A testület nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a 

tulajdonát képezi. 
 A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással nem 

rendelkezik. Az adott káreseményre biztosítási összeget nem igényelt. 
 A képviselı-testület határoz arról, hogy a károsodott ingatlanra értékkövetı 
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határozatlan idıtartamú biztosítást köt és vállalja annak 5 éven keresztüli 
fenntartását, valamint a helyreállítás befejezését követı 30 napon belül igazolja a 
biztosítási szerzıdés megkötését a Tanács felé. 

 Az önkormányzat más – a tulajdonában lévı – vagyontárggyal a feladatát nem 
tudja ellátni. 

 A testület a saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl szóló 2/2008. (II.26.) 
Ör. sz. költségvetési rendeletében biztosítja. 

 
 A testület felhatalmazza a polgármester az igénybejelentés benyújtására.  

 
Felelıs:  polgármester 

 Határidı:  pályázati kiírás szerint 
 
 

Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a testület 
tagjait, hogy a korábbi évek gyakorlatának megfelelıen sor kerül az 1-2 gyermekes családok 
tankönyvtámogatására: általános iskolások esetében 5000.- Ft, középiskolások esetében 6000.- Ft, 
fıiskolai, egyetemi tanulmányokat folytatók esetében 7000.- Ft  összegben. Az iskolalátogatási 
bizonyítványokat szeptember 30-ig kell benyújtania azoknak, akiknek a gyermeke nem encsi 
tanintézményben tanul. A kifizetés a részükre októberben várható.  
Elmondja továbbá, hogy a Családsegítı és Gyermekvédelmi Szolgálat munkatársainak pályázata 
jóvoltából 54 tonna élelmiszer kiosztására kerülhet sor a városban. A csomagok tartalmaznak lisztet, 
cukrot, tésztát, tartós tejet stb. Jelen csoportban a 60 év feletti nyugdíjasok 27 kg-os csomagot, az 1-2 
gyermekesek pedig 32 kg-os csomagot kapnak.  
Ilyen akcióra még háromszor kerül sor az éven. Minden alkalommal más-más kör lesz a támogatott. 
Következı alkalommal az 50%-os munkaképességüket elvesztettek, a munkanélküliek, a rendszeres 
szociális segélyezettek lesznek. Aztán a gyermekvédelmi kedvezményezettek részesülnének 
támogatásban, végül a szeretetnapra fordítódna a szállítmány. A szállítási költség 800.000.-Ft-1 
millió Ft közötti összeget tesz ki vissz-fuvarokkal is, így a csomagok osztására 300.- Ft költség 
megfizetése mellett kerül sor.  
 
Bratu László polgármester kéri, hogy az 50%-os rokkantak esetében a bizottság vizsgálja meg az 
anyagi helyzetet is. Sokan rendelkeznek jelentıs vagyonnal ebben a körben. 
 
dr. Basista Erika képviselı hétköznapi tapasztalatból mondja, hogy sok egészségkárosodott ember 
nem kapja meg a 67%-ot, annak ellenére, hogy az állapota azt indokolná. Az 50 %-ot pedig nem 
fogadják el, mert abból a pénzbıl nem lehet megélni, ezért inkább erı felett, betegen is dolgoznak. 
Úgy véli, hogy ezt a kört is támogatni kellene, mert ilyen helyzetben lévı embereknek 30 kg. 
élelmiszer sokat jelenthet. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra hívja fel a jelenlévık figyelmét, hogy a 
tankönyvek árát az iskoláknak szeptember 10-ig kell megfizetni. Ez a Kazinczy iskola esetében 4-5 
millió forintos nagyságrendő. A mővészeti tagiskola támogatásának kifizetését pedig egy összegben 
igénylik, mert az elszámolhatósághoz erre van szükség. 
 
Bratu László polgármester kéri a Pénzügyi Bizottságot, tegyen javaslatot a megoldásra. Az 
augusztusi normatíva az év legjobb normatív támogatása, hiszen majdnem duplája a májusinak. 
Addig nem lehet kifizetni az augusztusiból, míg a megoldás meg nem születik. Már az Abahús Kft. is 
jelezte, hogy szeptember 1-tıl nem szállít a kifizetetlen számlák miatt. Sajnos ez nem speciálisan 
encsi helyzet, a tokaji, mezıcsáti önkormányzat is hasonló problémákkal küzd. A nagyszámú oktatási 
intézményt fenntartó önkormányzatok mindenhol csıdközelben vannak. 
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dr. Vidákovics Béla alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy a villamosáram és a vízszolgáltatás 
vonatkozásában az önkormányzat kötött-e a szolgáltatókkal szerzıdést? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az ez évi természetesen meg van kötve, a 2009. évi még 
nem. Sajnos azonban egyik szolgáltató sem nyújt többet, vagy jobbat, mint a másik, csak most többet 
kell eltartani. 
Tájékoztatja a testület tagjait, hogy az önkormányzat jelenleg is kap energiakompenzációt, de az 
közel sem fedezi a szükséges költségeket. 
 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
  

         dr. Vidákovics Béla                                                 dr. Basista Erika 
   hitelesítı                   hitelesítı 


